

بسم الله الرحمن الرحيم

التقرير الشرعي السنوي للجنة الرقابة الشرعية الداخلية ("اللجنة") لشركة تكافل الإمارات - تأمين
شركة مساهمة عامة - دبي - الإمارات العربية المتحدة
للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2021م

صدر في: 24 مارس 2022م

إلى السادة المساهمين في شركة تكافل الإمارات - تأمين ("الشركة")

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته،
الحمد لله وحده والصلاة والسلام على من لا نبي بعده سيدنا محمد وعلى آله وأصحابه أجمعين وبعد.

استناداً إلى نص المادة (63) من النظام الأساسي للشركة، نقدم التقرير التالي عن أعمال الشركة وحساباتها:

لقد راجعت اللجنة الأسس التي قام عليها عمل الشركة، ونتائجها المالية، والاستثمارات التي دخلت فيها وبرامجها التكافلية خلال السنة المنتهية في 31 ديسمبر 2021م، ونماذج من وثائق التكافل (التأمين) التي أبرمتها الشركة، والعقود والاتفاقيات الجديدة التي أبرمتها الشركة، وغيرها من أنشطة وأعمال والتي عرضت على اللجنة بغرض إبداء الرأي فيما إذا كانت الشركة ملتزمة بأحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية، وبالفتاوى والقرارات والتوجيهات المحددة التي تم إصدارها من قبل اللجنة.

تقع مسؤولية التأكد من أن الشركة تعمل وفقاً لأحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية على مجلس الإدارة والإدارة التنفيذية، وهي المسؤولة عن أنشطة وأعمال الشركة وتنفيذها وفق الأساس الذي قام عليه نشاط وعمل الشركة وحدده نظامها الأساسي، وهو الالتزام الكامل بأحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية، أما مسؤولية اللجنة فتتخصص في إبداء رأي شرعي مستقل بناء على ما اطلعت عليها، وتقديم تقرير بذلك.

لقد قامت اللجنة بمراجعة النتائج المالية للشركة، وهيكلها المالي، من واقع مراجعتنا لميزانيتها العمومية وقائمة الدخل وقائمة الإيرادات والمصروفات. كما قامت اللجنة بمراجعة نماذج من وثائق التكافل المزج إبرامها والتعامل بها في أنواع مختلفة من التأمين التكافلي، والاطلاع على ما يتم بشأن إعادة التأمين أو إعادة التكافل والجهات التي تم إبرام اتفاقيات الإعادة معها.

لقد قامت اللجنة بمراجعة حاسبة الزكاة لفترة من 1 يناير 2021م إلى 31 ديسمبر 2021م والبالغة 0.00232 درهم إماراتي عن السهم الواحد للشركة. اعتمدت اللجنة طريقة احتساب الزكاة.

كما تم تزويد اللجنة بالمعلومات والتفسيرات بأن الشركة لم تخالف أحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية في الجملة وذلك في نطاق ما عرضت على اللجنة من أنشطة الشركة.

رأي اللجنة بخصوص التزام الشركة بالشريعة الإسلامية

بناء على ما حصلنا عليه من معلومات وإيضاحات من أجل التأكد من التزام الشركة بالشريعة الإسلامية، فقد خلصت اللجنة بدرجة مقبولة من الاطمئنان إلى أن أعمال الشركة خلال السنة المالية متوافقة مع الشريعة الإسلامية.

ورأي اللجنة، المذكور أعلاه، مبني على المعلومات التي اطّلت عليها خلال السنة المالية حصرأً.

نسأل الله العليّ القدير أن يحقّق للجميع الرشاد والسداد.

والسلام عليكم ورحمة الله وبركاته

لجنة الرقابة الشرعية لشركة تكافل الإمارات – تأمين

فضيلة الشيخ / عبد الناصر احمد إبراهيم المناعي
رئيس اللجنة

فضيلة الشيخ فضل الرحيم عبد الرحيم
عضو اللجنة

فضيلة الشيخ مفتي محمد حسان كلبي
عضو اللجنة

In the Name of Allah, the Most Gracious, the Most Merciful

**The Annual Sharia Report of the Internal Shariah Supervision Committee (the "ISSC")
of Takaful Emarat for the Financial Year ended 31st of December 2021**

To the General Assembly of the Company Shareholders

Issued on: 24th Mar 2022

To: Shareholders of Takaful Emarat Insurance PSC

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته

Praise to Allah and Peace be upon our Prophet Muhammad.

In line with Article (63) of the Company's Articles of Association, we present the following report about the activities and accounts of the Company:

The ISSC reviewed the basis on which the Company's business has been conducted, the financial results, the investments and the products it has engaged in during the financial year ending on December 31, 2021, samples of the Takaful (Insurance) policies entered into by the Company and the new contracts and agreements signed by the Company and other activities presented to the ISSC in order to make the opinion on whether the Company is compliant with the Islamic Sharia provisions and principles, the advisory opinions, resolutions and directives issued by the ISSC.

Ensuring the Company's compliance with the Islamic Sharia provisions and principles is the responsibility of the Board of Directors and the Executive Management that is in charge of the implementation of the Company activities in accordance with its Articles of Association and in line with Islamic Sharia provisions and principles. The ISSC responsibility is limited to making an independent Shariah opinion.

The ISSC reviewed the Company's financial results and its financial structure by reviewing the balance sheet, income statement and statement of revenues and expenses.

The ISSC reviewed the Zakat calculation for a period from 1st Jan 2021 to 31st Dec 2021. The per share Zakat amount is AED 0.00232. The ISSC endorsed the Zakat calculation methodology.

The ISSC was provided with the information and interpretations to give reasonable assurance that the Company did not violate the Islamic provisions and principles in general and within the activities presented to the ISSC.

THE ISSC'S OPINION ON THE SHARI'AH COMPLIANCE STATUS OF THE COMPANY

Based on the information and explanations that were provided to the ISSC with the aim of ascertaining the Company's compliance with the Islamic Shari'ah, the ISSC has unanimously

takaful
emarat

تكاافل
الإمارات

concluded with a reasonable level of confidence that the Company's Activities are in Compliance with the Islamic Shari'ah.

The ISSC formed its opinion, as outlined above, exclusively on the basis of information perused by the ISSC during the financial year.

Internal Shari'ah Supervision Committee of Takaful Emarat



Shaikh Abdul Nasser Ahmed Al-Mannaie

Chairman - ISSC



Shaikh Mufti Muhammad Hassan Kaleem

Member - ISSC



Shaikh Fazal Rahim Abdul Rahim

Member - ISSC